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MÍSTOPISNÁ  

Zápis z jednání 

 
Pro  Odbor Kancelář primátora MHMP 

Přítomni 

 
JUDr. Eva Novaková, PhDr. Miloslava Knappová, Doc. PhDr. Václav Ledvinka, 
PhDr. Zuzana Strnadová, Michal Zachar, Stanislav Václavovic, Ing. Libor Šíma, 
Milan Maruštík a Ing. Jaroslav Peterka 
 

Omluveni  Mgr. Albert Kubišta, CSc., Ing. Martin Sedeke 

Věc 
Zápis z jednání Místopisné komise Rady HMP, které se konalo dne 10.6.2020 
od 16.00 hodin, v přízemí Muzea hlavního města Prahy, Praha 8, Na Poříčí 52. 
 

Zpracoval Ing. Peterka  Počet stran    2 
 

 Datum 16. 6. 2020 
 
1. Přítomné přivítala ředitelka Muzea hlavního města Prahy PhDr. Strnadová ve 

středověkém prostoru upraveném k didaktickým účelům. Po krátkém výkladu 
k samotnému prostoru seznámila přítomné s blízkou budoucností muzea, kde bude 
probíhat rozsáhlá rekonstrukce.  

 
2. JUDr. Novaková poděkovala ředitelce Muzea hlavního města Prahy za pozvání a za 

výklad k existenci muzea a budoucnosti budovy a po schválení zápisu z předchozího 
jednání vyzvala členy komise k projednání prvního bodu programu. 

 
3. K návrhu MUDr. Viléma Hofmana na pojmenování některé nové ulice po legionáři 

Václavu Dostalovi zahájil diskusi Ing. Peterka informací o historii a problémech v úsilí 
připomenout osobnost a odkaz legionáře Václava Dostala. Komise nemá námitek, aby 
Václav Dostal byl v budoucnu připomenut pojmenováním některé nové ulice. Vzhledem 
k existenci ulice Dostálovy bude navrženo pojmenování „Nadporučíka Dostala“ nebo 
„Václava Dostala“. Osobnost Václava Dostala bude zařazena do seznamu osobností 
navržených jako motivy pojmenování veřejných prostranství („zásobník“). Pan MUDr. 
Hofman bude se závěrem komise seznámen. 

 
4. Návrh velvyslance Norského království pana Roberta Kvile na připomenutí osobnosti 

norského hudebního skladatele Edvarda Griega pojmenováním ulice nebo náměstí 
v Praze shledala komise zajímavým a podporuje jej s tím, že v současné době není 
v Praze vhodné veřejné prostranství, které by danému účelu vyhovovalo. Návrh bude 
realizován při vhodné příležitosti. Pan velvyslanec bude se závěry komise seznámen. 

 
5. K žádosti městské části Praha-Běchovice o pojmenování stávající dosud 

nepojmenované komunikace vycházející východním směrem z ulice Mladých Běchovic 
podél železničního tělesa ke skladu stavebních hmot komise po krátké diskusi zamítla 
návrh názvu „Majitelova“ a podpořila název „Ke Klánovickému lesu“.  

 
9. Komise nepodporuje návrh paní Jany Švecové na přejmenování ulice Tržiště názvem 

„Martina Luthera Kinga“. Komise nic nenamítá proti tomu, aby případně některá 
z nových ulic byla při vhodné příležitosti pojmenována podle Martina Luthera Kinga, ale 
rozhodně nepodporuje přejmenování prastaré ulice, jejíž současný název se ustálil již 
v devatenáctém století. 

 
 
10. Komise bere na vědomí informaci o vzniku nových ulic usnesením Rady HMP č. 1005 

ze dne 25. 5. 2020 (Vítové, Ondrákové, Stivínové a dalších). 



2 

 
11. K žádosti fy CPI Property Group o pojmenování nepojmenované ulice v lokalitě 

Lehovec vznikla diskuse, ve které byl předložen návrh názvu „Breitfeldova“ (Ing. Šíma) 
s odkazem na historickou firmu Breitfeld-Daněk a spol., sídlící v nedalekém Karlíně 
(předchůdce ČKD). Dále byl diskutován návrh „Lehovec“ (Lehovec byl v dávné minulosti 
les, který se rozkládal v předmětné lokalitě). V závěru diskuse se komise shodla na 
návrhu názvu „Lehovecká“.   

 
12. K návrhu pana Tvarůžka na připomenutí Karla Gotta a k jeho návrhu na pojmenování 

budoucí ulice na Smíchově názvem Na Knížecí komise konstatuje, že problém 
připomenutí Karla Gotta byl již v komisi řešen ve spolupráci s rodinou Gottových. Dále 
komise připouští, aby jedna z nových ulic v lokalitě Na Knížecí byla tímto názvem 
pojmenována, ale jednat o tom bude možno, až bude jasná polohopisná situace 
budoucích ulic. 

 
13. K návrhu pana Jiřího Maxy na přejmenování jižní části Pelléovy ulice názvem 

„Jaroslava Kubery“ komise vylovila názor, že je možné připomenutí politika Jaroslava 
Kubery pojmenováním některého nově vzniklého veřejného prostranství, nikoliv však 
přejmenováním nějakého již existujícího názvu, který je již v místopisném povědomí a 
jehož změna by přinesla nesnáze spojené se změnou adres. Rovněž byl v komisi 
vysloven názor, že by bylo vhodné se záměrem na pojmenování veřejného prostranství 
po kterékoliv významné osobnosti zabývat v delším časovém odstupu od jejího úmrtí.     

 
14. Předsedkyně upozornila, že v tisku proběhla informace o petici, podepsané asi tisíci 

občany, žádající přejmenování Koněvovy ulice názvem „Marie Terezie“. Komise bere 
informaci na vědomí. V krátké diskusi bylo připomenuto, že v ulici žije asi sedm tisíc 
obyvatel. Odboru ani komisi petice nepřišla. 

 
15. Pan Václavovic upozornil na skutečnost, že někteří občané i zastupitelé naléhají na 

vyjasnění problému psaní velkých písmen za předložkou v názvech ulic. Komise 
souhlasí s tím, že s  uplatňováním tohoto pravopisného pravidla platného od 
devadesátých let problém existuje od samého zavedení tohoto pravopisného pravidla. 
V současné době komise při navrhování nových, tzv. „předložkových“ názvů, tohoto 
pravidla dbá. Ovšem prosazení změny všech, i historických, názvů tak, aby vyhovovaly 
uvedenému pravidlu, považuje komise za problém, který si pravděpodobně 
navrhovatelé změny ani neuvědomují. Ing. Peterka proto shromáždí veškeré podklady 
k této problematice a shrne je v přehlednou zprávu, k využití pro jednání s tazateli či 
navrhovateli změn všech názvů, které mají za předložkou obecné jméno a proto malé 
písmeno. Ing. Peterka v této souvislosti upozornil, že těchto názvů je velký počet a 
občané, kteří v těchto ulicích bydlí, by asi změny nepřivítali s potěšením.   

 
16. Příští jednání se uskuteční 16. 9. 2020 od 16,00 hodin na ÚMČ Praha 7. 
 
Schválila: JUDr. Novaková 




